
 

 

Zápis z jednání 
Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 

č. 9/2017 konaného dne 2. listopadu 2017 
 Přítomni: 
1. Maděra Jiří 9. Ptáček Jaroslav 
2. Vítková Věra 10. Herbrych Josef (místopředseda) 
3. Máca Stanislav 11. Pátek Radek 
4. Kovanda Bohumil 12. Bičík Lukáš 
5. Kobrlová Bohumila (předsedkyně) 13. Koutníková Miroslava 
6. Šimečková Eva 14. Matula Josef 
7. Švec Pavel 15. Ubr Kamil (tajemník) 
8. Křivánek Roman  
 Nepřítomni (omluveni): 
1. Fabeš Roman 
 Hosté: 
1. Fialová Jana (členka rady kraje) 2. Kastner Milan (OŠMS) 
 
Program jednání: 
1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu; 
3. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
4. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování systémové dotace na pořizování a 

opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol; 
5. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2018; 
6. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr. 
 1. Zahájení jednání 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva 
Kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný.  2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu jednání. Ten byl upraven do následující podoby: 
 1. Zahájení jednání; 
2. Schválení programu; 
3. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2018; 
4. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 
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5. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování systémové dotace na pořizování a 
opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol; 

6. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení; 
7. Diskuze a různé; 
8. Závěr. 
Takto upravený návrh programu byl 12 hlasy schválen. 
 3. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2018 
Během jednání se dostavili členové výboru Bohumil Kovanda a Eva Šimečková.  Milan Kastner okomentoval podkladový materiál. V roce 2018 se předpokládá vyhlášení stejných 
grantových programů jako v roce 2017, záleží na schváleném rozpočtu. Možnou změnou je snaha sjednotit některé podpory kraje, čímž by došlo k rozšíření program o Volný čas, který je 
v současnosti vyhlašován jako Pravidla rady kraje. Návrh GP pro rok 2018 je: Jednorázové akce s finanční alokací 1,2 mil. Kč, Sportoviště s finanční alokací 3 mil. Kč a Sportujeme s finanční alokací 2,5 mil. Kč. Dále okomentoval podkladový materiál, týkající se vyjádření MŠMT k návrhu 
ČUS o zrušení Programu IV. – údržba a provoz sportovních zařízení vyhlášený MŠMT v rámci Dotačních neinvestičních programů státní podpory sportu pro spolky na období 2017-2019. 
Podkladový materiál bude zaslán společně se zápisem. Jiří Maděra vznesl dotaz na možnost mimořádného financování těchto organizací OŠMS Kraje Vysočina. Kamil Ubr odpověděl, že toto 
není v kompetenci odboru, podnět by muselo vznést zastupitelstvo kraje a není jasné, jakou formou, by se mohlo dotčeným organizacím pomoci. Jediná možnost, kdyby OŠMS mohl daným organizacím pomoci, by bylo vyhlášení nového programu, ale to do konce roku 2017 není již 
možné. Na OŠMS zatím žádná žádost, ani podnět nebyly doručeny. OŠMS by mohlo řešit individuální žádosti, které dojdou. Tento podnět bude přenesen na Komisi Rady AKČR pro školství 
a sport. V kraji je 3000 členských klubů, které vlastní nemovitosti. V současné době není jisté, zda organizace jsou informovány o zrušení Programu.  Usnesení 26/09/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
projednal a bere na vědomí 
záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2018. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdržel). 
 4. Informace o bodech projednaných v radě kraje 
Kamil Ubr podal informace o materiálech odboru školství, mládeže a sportu projednávaných na zasedání Rady Kraje Vysočina č. 32/2017, 33/2017, 34/2017, 35/2017 konaných v období od 10. 10. 2017 do 31. 10. 2017. Podrobnější informace o projednávaných materiálech lze získat 
na: http://www.kr-vysocina.cz/2017/ds-303558/p1=86249  
Bohumil Kovanda vznesl dotaz na bod z RK č. 33/2017 – Projekty Badatelská centra pro přírodní vědy a Od myšlenky k výrobku – monitorovací zprávy o udržitelnosti. Kamil Ubr odpověděl, že se jedná o standardní materiál o udržitelnosti projektů „Badatelská centra pro přírodní vědy“ 
a „Od myšlenky k výrobku“. Dále vznesl dotaz na bod z RK č. 34/2017 – Hodnocení ředitelek/ředitelů p.o. zřizovaných Kraje Vysočina na úseku školství. Kamil Ubr odpověděl, že se 
uskutečnilo druhé kolo hodnocení dětských domovů a Pedagogicko-psychologické poradny a Speciálně pedagogického centra Vysočina. Postup při vyhlašování konkurzů na konci šestiletého 
období bude předložen k projednání radě kraje.  Dále vznesl dotaz na bod z RK č. 35/2017 – Motivační stipendia na podporu učebních oborů – aktualizace pravidel. Kamil Ubr odpověděl, že OŠMS jako příslušný resortní odbor provedl jejich aktualizaci. Jde o, zařazení nového oboru 
Elektromechanik pro zařízení a přístroje v návaznosti na zvyšující se poptávku po absolventech tohoto oboru na trhu práce a navýšení výše prospěchového stipendia z 1 000 Kč na 2 000 Kč za 
pololetí. Každé pololetí školního roku dosáhne na prospěchové stipendium okolo 100 žáků, 
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někteří na něj nedosáhnou například jen z důvodu, že jsou klasifikováni z odborného výcviku známkou „chvalitebný“. Vyšší částkou chce OŠMS motivovat žáky k lepšímu prospěchu a to 
zejména v odborných předmětech. Na stipendia dosáhne v průměru 37 % žáků ve středních školách v podporovaných oborech, z toho na prospěchové stipendium v průměru 6 % ze všech žáků. Počet žáků, kteří obdrží stipendia ve vybraných středních školách a oborech i s ohledem 
na demografický vývoj za poslední 4 roky, neklesá. Při srovnání školních ročníků 2014/2015 a 2015/2016, kdy byl podporován stejný počet oborů, počet žáků v oborech s možností získání 
motivačního stipendia vzrostl o 0,15 %. Ve srovnání s tím počet všech žáků ve všech oborech H klesl o 0,1 %. 
 Usnesení 27/09/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
bere na vědomí 
informace dle materiálů projednávaných v Radě Kraje Vysočina. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdržel).  5. Zásady Zastupitelstva Kraje Vysočina pro poskytování systémové dotace na 

pořizování a opravy učebních pomůcek základních uměleckých škol 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál. Účelem dotace je podpora vzdělávání v základních 
uměleckých školách, spočívající v poskytnutí finančních prostředků na zkvalitnění materiálního vybavení základních uměleckých škol, které slouží ke vzdělávání žáků těchto škol. Předpokládaná finanční alokace je ve výši 1 mil. Kč. Termín uznatelnosti nákladů je v současné době v řešení. 
 Usnesení 28/09/2017/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina nominuje 
do hodnotící komise pro poskytování systémové dotace na pořizování a opravy učebních pomůcek 
základních uměleckých škol člena VVVZ Jaroslava Ptáčka. Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  6. Návrh změn v rejstříku škol a školských zařízení 
Kamil Ubr okomentoval podkladový materiál, který bude zaslán společně se zápisem. Krajský úřad 
Kraje Vysočina (dále jen „KrÚ“) vede ve školském rejstříku údaje o mateřských školách, zařízeních školního stravování (tj. školní jídelna, školní jídelna vývařovna, školní jídelna výdejna), školských 
zařízení pro zájmové vzdělávání (tj. školní družina, školní klub, dům dětí a mládeže a stanice zájmových činností), školských výchovných a ubytovacích zařízeních (tj. domov mládeže, internát, 
škola v přírodě), školských poradenských zařízeních (tj. pedagogicko psychologická poradna, speciálně pedagogické centrum) a školských účelových zařízeních (tj. středisko služeb školám, školní knihovna, plavecká škola, přípravný stupeň základní školy speciální). Žádost je předkládána 
podle ustanovení § 146 odst. 1 školského zákona navrhovatelem tak, aby byla doručena KrÚ nejpozději do 30. září kalendářního roku, který předchází kalendářnímu roku, v němž má škola 
nebo školské zařízení zahájit činnost. Ve výjimečných případech hodných zvláštního zřetele může být podle ustanovení § 146 odst. 2 školského zákona žádost podána i v jiném termínu. Povinná příloha každé žádosti je vyjádření krajského úřadu v přenesené působnosti. Pokud je organizace 
zřízená krajem nebo obcí, je zapotřebí souhlas zřizovatele. V dlouhodobém záměru kraje je ve vztahu k novým oborům uvedeno, že kapacity u maturitních oborů nebudou navyšovány. Lze udělit 
výjimku, a o to u oborů, které se v Kraji Vysočina nevyskytují, ale jen s kapacitním omezením. U učebních oborů se zohledňuje, aby nedocházelo k duplicitě oborů. Obory ve formě při zaměstnání jsou krajem podporovány. Bohumil Kovanda vznesl dotaz na vyjádření města 
u soukromé mateřské školy. Kamil Ubr odpověděl, že nemusí, ale kraj se informuje dotčené obce nebo města. Stanislav Máca vznesl dotaz na lesní školky. Kamil Ubr odpověděl, že se mohou 
a nemusí zařadit do sítě škol. Pokud chtějí žádat o finanční prostředky, tak musí dle zákona splňovat určité podmínky.  
Usnesení 29/09/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
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bere na vědomí 
informace o změnách v rejstříku škol a školských zařízení říjen 2017. 
Usnesení bylo přijato 14 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).  7. Diskuze a různé 
Členové výboru diskutovali o poskytnuté dotaci pro Fotbalovou akademii Kraje Vysočina.  Usnesení 30/09/2017/VVVZ Výbor pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina 
navrhuje 
znova posoudit náklady fotbalové akademie a významně snížit dotaci, např. v oblasti zajištění stravování. 
Usnesení bylo přijato 12 hlasy (1 proti, 1 se zdržel).  
Bohumila Kobrlová informovala o změně obecného nařízení o ochraně osobních údajů. Jedná se o nařízení, které vstupuje v platnost květen 2018.  
 Termín příštího zasedání byl stanoven na čtvrtek 7. prosince 2017 od 14:30 hodin v hotelu 
Gustav Mahler, Křížová 4, Jihlava. 
  
 8. Závěr 
Bohumila Kobrlová, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání.   
  Mgr. et Mgr. Bohumila Kobrlová 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina  
  
  RNDr. Kamil Ubr 
tajemník Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva Kraje Vysočina  
  
  Zpracovala a zapsala: Eva Oulehlová dne 9. listopadu 2017. 


